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ACTA 

JUNTA GENERAL ORDINÀRIA DE 30 DE NOVEMBRE DE 2023 

Acta de la Junta General ordinària, celebrada per la Comunitat de Regants - 

Sindicat Agrícola de l’Ebre, el dia trenta de novembre de dos mil vint-i-tres. 

Essent les 18.00 hores, el president de la Comunitat, Víctor Delsors, obre la 

sessió. Havent-se complert els requisits establerts pels articles 55 i 57 de les 

Ordenances pel que fa a la convocatòria i la seva publicitat, per tant, amb el 

quòrum establert pels articles 60 i 61, declara vàlidament constituïda 

l’Assemblea, en segona convocatòria.  

D’acord amb l’article 63, no havent-ho acordat la Junta de Govern ni 

sol·licitat verbalment un terç dels comuners partícips assistents, les votacions 

seran públiques, excepte en el cas dels punts segon i tercer, referents a les 

eleccions, que d’acord amb les Ordenances han de ser secretes. Com que 

només s’ha presentat una candidatura es faran junts i amb una sola votació. 

Quan s’acabi, es farà l’escrutini per la secretària i dos membres dels òrgans 

de Govern, Tere Culvi i Mingo Alcalà, assistits pels treballadors de la casa, i es 

proclamaran els candidats que han estat elegits. Després es reprendrà la 

Junta General amb el punt quart.  

Els torns de paraula, de rèplica i súplica dels comuners es faran evitant el 

creuament d’intervencions. Totes les preguntes que es vulguin fer 

s’efectuaran al punt novè de precs i preguntes, excepte al punt de 

pressupostos. Hem de tenir en compte que aquesta junta és molt llarga i per 

això hem d’anar molt ordenats. En compliment de l’article 54 de les 

Ordenances, signaran l’acta d’aquesta Junta General, juntament amb el 

President i la Secretària de la Comunitat i els vocals que intervindran en 

l’escrutini, tres partícips en representació de tots els assistents.  

S’ofereixen Jesús Franch Bertomeu, Ramon Bertomeu Franch i Josep Castells 

Rovira. 
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Assisteixen a la Junta General 76 persones, que es relacionen a continuació:

PRESENTS: 

Alcalà Sorribes, Domingo 

Bertomeu Navarro, Eva 

Callau Casanova, Raül 

Carles Gilabert, Ramon 

Carles Pastor, José Mª 

Casanova Casanova, Fco. Javier 

Castells Queral, Susana (Semillas 

Certificadas Castells, S.L.) 

Culvi Porres, Teresa 

Curto Hierro, Josep Xavier 

Delsors Pomar, Víctor 

Fornós Casanova, Juan Carlos 

Franch Agramunt, José 

Franch Sorribes, Joaquín 

García Bonet, Óscar (García Pasíes, 

Joaquín) 

Giménez Uribe, Juan Luís 

Marin Serral, Pablo Ramon 

Reverté Solà, Diego 

Santiago Casanova, Álvaro 

Tallada Ravanals, Juan Antonio 

(SAT Mas Ravanals) 

Vila Bo, David (Explotaciones 

Agrícolas Vila Bo, S.L.) 

Vila Buera, Iban 

Vilà Jordà, Laura (UGONRA, S.A.) 

 

Agramunt Bonet, Álvaro 

Álvarez Vázquez, Enrique 

Amenós Vila, Mª Ángeles 

Ardit Cordero, Jorge 

Arques Castells, Raül 

Arques Roig, José 

Arques Tomàs, Lázaro 

Balagué Blanch, José 

Bertomeu Bertomeu, Salvador 

Bertomeu Callau, Robert 

(Ajuntament de Deltebre) 

Bertomeu Franch, Ramon 

Bertomeu Hierro, Juan Carlos 

Bertomeu Tomàs, J. Carlos 

Bertomeu Tomàs, Víctor 

Bertomeu Torres, José 
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Caballé Llambrich, Josep 

Callau Arques, Perfecto 

Callau Fosch, Hilario 

Casanova Casanova, Jorge  

(Arrossaires del Delta) 

Casanova Santamaría, Fco. 

(Tramontano, S.L.) 

Casanova Uribe, César 

Castañé Sales, Javier (Desporvic, S.L.)  

Castellà Castellà, Emilio 

Castells Armengol, Francisca 

(Agustín Abundio Casanova Fabra) 

Castells Franch, José Pedro 

Castells Rovira, Josep 

Castells Turón, Miguel 

Cort García-Donato, Enric 

Costes Franch, J. Veronic 

Chavarria Cugat, José Mª 

Espanya Forcadell, Antoni (Ministeri 

per a la Transició Ecològica) 

Estupiñà Espuny, Alfredo 

Franch Arques, Kilian 

Franch Bertomeu, Jesús 

Franch Franch, Santiago 

Franch Ribes, Hilario 

Margalef Llauradó, Rafael 

Martí Bertomeu, Fermín 

Martí Martí, M. Sebastià 

Martínez Melich, J. Francisco 

Mauri Ferré, Pedro 

Navarro Bertomeu, Salvador 

Navarro Costes, Laura 

Otamendi Escoda, Marcela 

Pegueroles Abadie, Josep Manel 

Pons Agramunt, Simón 

Pons Melich, J. Alberto 

Ravanals Tallada, Felipe Mª  

Roca Domènech, Ramon 

Rovira Bertomeu, Agustín 

Rovira Subirats, Francisco 

Santiago Ignacio, Álvaro 

Tomàs Callau, José Pedro 

Vila Giné, Íker
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REPRESENTATS: 

Els que figuren al quadre resum que s’uneix al present llibre d’actes en 

l’apartat ANNEXOS. 

En total, a la sala hi ha presents i representats 873 vots.  

 

El president presenta el primer punt de l’ordre del dia: 

1r.- LECTURA I APROVACIÓ DE L’ACTA O ACORDS DE LES ÚLTIMES JUNTES 

GENERALS CELEBRADES 

La secretària de la Comunitat, Laura Vilà, llegeix els acords de la Junta 

General Ordinària celebrada el dia 30 de març de 2023 i de la Junta General 

Extraordinària celebrada el dia 2 d’agost de 2023, els quals s’aproven amb el 

vot en contra de J. Francisco Martínez Melich. 

 

El president presenta el segon i tercer punts de l’ordre del dia: 

2n.- PER CESSAMENT REGLAMENTARI, ELECCIÓ DEL PRESIDENT DE LA 

COMUNITAT (ARTS. 22 I 67) 

3r.- PER CESSAMENT REGLAMENTARI, ELECCIÓ DE 5 VOCALS PROPIETARIS I 

2 VOCALS SUPLENTS PER A LA JUNTA DE GOVERN I DE 2 VOCALS 

PROPIETARIS I 1 VOCAL SUPLENT PER AL JURAT DE REGS 

La secretària adjunta i responsable del Departament Jurídic, Eva Bertomeu, 

anuncia que només s’ha presentat una candidatura col·lectiva a la renovació 

de càrrecs comunitaris, que és la següent: 

Presidència de la Comunitat 

Víctor Delsors Pomar 
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Vocals titulars de la Junta de Govern 

Fco. Javier Casanova Casanova 

José Franch Agramunt 

Juan Carlos Fornós Casanova 

Antonio José Domingo Buera 

Domingo Alcalà Sorribes 

Vocals suplents de la Junta de Govern 

Laura Navarro Costes 

David Vila Bo 

Vocals titulars del Jurat de Regs 

Diego Reverté Solà 

Ramon Roca Domènech 

Vocals suplents del Jurat de Regs 

Lluís Giménez Uribe 

Després de l’explicació del procés, s’inicien les votacions i posterior escrutini, 

mentre es fa també un refrigeri.  

Es reemprèn la Junta General i Eva Bertomeu informa que a la sala hi ha un 

total de 873 vots, presents i representats i que un cop fet l’escrutini els 

resultats de la votació són 796 vots a favor de la candidatura presentada, 29 

vots en blanc i 48 abstencions, quedant doncs, proclamada, la candidatura 

amb un 91,2% del suport.  

Víctor Delsors, per la seva part, dóna la benvinguda a Laura Navarro i Ramon 

Roca que s’incorporen als òrgans de govern, desitjant que s’hi trobin a gust i 

animant-los a participar, i fa també un agraïment a Oscar Garcia i Jordi 

Roiget, que deixen el càrrec, per la seua dedicació a l’entitat durant tots els 

anys que han estat. 
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El president presenta el quart punt de l’ordre del dia: 

4t.- INFORMES DE LA PRESIDÈNCIA DE LA COMUNITAT 

El president informa que des de l’última Junta General Ordinària, celebrada el 

30 de març de 2023, la Comunitat ha participat en les següents reunions i 

jornades: 

CONFEDERACIÓ 

HIDROGRÀFICA DE 

L’EBRE (CHE) 

18/04/2023 Ple de la Comissió de Desembassament 

03/05/2023 
Jornada “El borrador del Plan Especial de Sequías de la 

parte española de la Demarcación Hidrográfica del Ebro” 

19/05/2023 Comissió de Desembassament extraordinària 

15/06/2023 
Jornada “Presentación de la nueva propuesta de masas 

de agua para el cuarto ciclo de planificación hidrológica” 

12/07/2023 

Jornada “Propuesta de nueva curva altura-volumen de 

agua en el embalse de Mequinenza a partir de la 

batimetría MITECO (2023)” 

04/10/2023 
Visita de la Presidenta, el Comissari d’Aigües, el 

Comissari d’Aigües adjunt i el Cap d’Explotació 

19/10/2023 Junta d’Explotació 

15/11/2023 Ple de la Comissió de Desembassament 

 

FEDERACIÓ NACIONAL DE 

COMUNITATS DE REGANTS 

(FENACORE) 

28/06/2023 Junta General 

26/09/2023 Junta Directiva 

 

FEDERACIÓ DE COMUNITATS 

DE REGANTS DE LA CONCA 

(FEREBRO) 

31/03/2023 Junta General 

 

ASSOCIACIÓ CATALANA DE 

COMUNITATS DE REGANTS 

(ACATCOR) 

27/04/2023 Junta Directiva 

21/07/2023 Junta Directiva 

26/09/2023 Trobada amb la Junta Directiva de FENACORE  

20/10/2023 Jornada sobre la tributació de les CC.RR. 

 

DEPARTAMENT  

D’ACCIÓ CLIMÀTICA, 

ALIMENTACIÓ I 

03/05/2023 Reunió sobre l’Ajut de Cooperació per al medi ambient 

09/05/2023 Taula de Seguiment del PIGADE 

16/06/2023 Taula de Seguiment del PIGADE 



Actes de Juntes Generals celebrades per la Comunitat de Regants  

Sindicat Agrícola de l’Ebre durant l’any 2022 

 

 

 43 

AGENDA RURAL 17/07/2023 Taula de Seguiment del PIGADE 

01/09/2023 Visita del conseller Mascort 

27/09/2023 Reunió sobre el traçat definitiu de la guarda del Fangar 

31/10/2023 Comissió Tècnica del Cargol Poma 

03/11/2023 
Reunió sobre les afectacions a la proposta 

d’atermenament al Delta de l’Ebre 

 

PARC NATURAL  

DEL DELTA DE L’EBRE 

18/05/2023 Consell Directiu 

27/10/2023 Commemoració del 40è aniversari 

27/10/2023 Junta Rectora 

10/11/2023 Junta Rectora 

27/11/2023 Junta Rectora extraordinària 

 

AGÈNCIA CATALANA DE 

L’AIGUA (ACA) 
20/07/2023 

Reunió amb el director de l’Àrea de Gestió 

Territorial, Diego Moxó, i altres 

 

CONSORCI D’AIGÜES DE 

TARRAGONA (CAT) 

Mensual Consell d’Administració 

31/05/2023 Comissió de Sequera 

24/10/2023 Assemblea General  

28/11/2023 Assemblea General 

 

TAULA DE CONSENS  

PEL DELTA 

Mensual Reunió de la Junta Directiva 

04/05/2023 Assemblea d’entitats adherides 

 

PRODELTA Mensual Junta Directiva 

 

ALTRES 

24/04/2023 Reunió amb MOLDE 

25/04/2023 Reunió amb la diputada de Junts per Catalunya, Irene Negre 

27/04/2023 Reunió amb el primer secretari del PSC, Salvador Illa 

28/04/2023 Reunió amb la C.R. de les Hortes de Jesús i Maria 

05/05/2023 Reunió amb l’Ajuntament de l’Aldea 

27/06/2023 Reunió amb l’Institut Català del Sòl (INCASOL) 

03/07/2023 Jornada del projecte PECT EbreBioterritori 

07/08/2023 Reunió amb l’alcalde de Camarles 

04/09/2023 Reunió amb la Comunitat de Regants de la Dreta 

23/10/2023 Taula de l’Aigua de les Terres de l’Ebre 

31/10/2023 Reunió amb l’Ajuntament de Deltebre 

08/11/2023 Reunió amb el Consell Comarcal del Baix Ebre 
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16/11/2023 Reunió amb l’Ajuntament de Tivenys 

28/11/2023 
Reunió amb l’Institut per al Desenvolupament de les 

Comarques de l’Ebre (IDECE) 

 

Continua el president dient que tota aquesta activitat és el reflex del que ha 

estat un any molt complicat com a conseqüència de la sequera, en què hi ha 

hagut restriccions d’aigua i la Comunitat ha hagut de fer moltes negociacions 

per a gestionar una campanya en una situació hídrica que era totalment 

nova. Al final, assegura el president, tot i les complicacions s’ha pogut fer una 

collita raonable, però això no hauria estat possible sense el pla d’inversions 

de millora d’infraestructures  que des de fa uns anys està fent la Comunitat.  

A continuació, la responsable del Departament Jurídic fa una explicació de 

com està l’expedient d’atermenament del domini públic marítim terrestre. 

Explica que fa més d’un any, el Ministeri per a la Transició Ecològica va iniciar 

una revisió d’ofici de la línia de costa, un expedient al qual la Comunitat ha 

presentat al·legacions demanant la seva aturada fins que no hi hagi un pla de 

protecció del Delta, i perquè dins de la nova delimitació que es proposa 

queden tant infraestructures hidràuliques molt importants per a la gestió de 

les masses d’aigua dolça -la qual cosa pot arribar a incomplir la Directiva 

Marc d’Aigua i els plans estatals de conca, de sequera i d’inundabilitat- com  

zona regable constituïda per arrossars de comuners. A això cal afegir també 

que no hi ha tampoc un estudi hidromorfològic que determini les afectacions 

que pot tenir sobre la gestió de la Comunitat.  

La novetat, destaca la responsable del Departament Jurídic, és que per 

primera vegada la Comunitat ha compartit al·legacions amb altres actors com 

l’Ajuntament de Deltebre, els propietaris de primera línia de mar o la Taula 

de Consens, la qual cosa és molt important jurídicament. I que es tracta 

d’actors que també formen part de la Junta Rectora del Parc Natural, des 

d’on s’ha treballat per a que l’informe d’aquest hagi estat també, en la 

mateixa línia, negatiu.  
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Conclou el president, per la seva part, que el que està clar és que es tracta 

d’un deslinde que és incoherent, perquè no està fonamentat ni justificat i 

que la Comunitat arribarà fins a on faci falta en aquest tema. 

 

El president presenta el cinquè punt de l’ordre del dia: 

5è.- INFORMES DE LA PRESIDÈNCIA DE LA JUNTA DE GOVERN. RATIFICACIÓ 

D’ACORDS DE LA JUNTA DE GOVERN 

El president de la Junta de Govern, Fco. Javier Casanova, inicia la seva 

intervenció destacant també l’enorme dificultat d’aquest any i com aquesta 

ha condicionat els pressupostos per al 2024 els quals, a banda de donar 

resposta a la gestió del dia a dia amb mesures com l’equiparació de sous, 

l’estabilització de la plantilla, la renovació de la maquinària, l’entubat de 

sèquies o la modernització d’infraestructures, prioritzarà altres inversions per 

a continuar consolidant l’adaptació de la Comunitat davant dels reptes del 

canvi climàtic amb l’objectiu de fer-la més resilient a les problemàtiques que 

vindran.  

En aquest sentit, el president de la Junta de Govern avança que els comptes 

inclouran inversions encaminades a fer front a la pujada del nivell del mar, les 

plagues d’espècies exòtiques, l’augment de les temperatures o les sequeres, 

per a l’execució de les quals hem obtingut el compromís de l’Administració a 

l’haver entès aquesta que la gestió de la Comunitat té un valor més enllà de 

l’agronòmic, i que es concretarà en un programa d’actuacions de millora 

ambiental com la instal·lació d’equips de bombament, plaques solars i sondes 

de control a les basses, i d’actuacions de millora agronòmica com els 

sanejaments. Els tècnics, Meritxell Jardí i Salva Martí, fan una explicació més 

detallada del Pla de Gestió de l’Aigua Dolça al Delta de l’Ebre (PIGADE) en 

general i dels sanejaments en particular.  
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Pel que fa als sanejaments, els tècnics expliquen que es tracta d’un conjunt 

de tubs subterranis foradats, que drenen l’aigua amb un petit bombament i 

eviten que la sal arribi a la zona de cultiu, els quals es podrien instal·lar a les 

zones més desfavorables aconseguint augments de producció del 20%, la 

possibilitat de fer sembra en sec o tractaments d’aigua salada contra el cargol 

poma, entre d’altres avantatges agronòmics. Des de la Junta, per la seva part, 

el president anima també els comuners a formar part de la prova pilot que es 

farà, argumentant que nosaltres estem fent la feina adaptant la Comunitat, 

però si el comuner no fa un pas més adaptant les seves finques tot aquest 

esforç no servirà de res, aquest és el seu repte i l’instrument són els 

sanejaments. 

Pren la paraula la secretària adjunta, Eva Bertomeu, per exposar que la Junta 

de Govern està treballant en la idea que aquell comuner que no deixi una 

servitud de pas física potser haurà d’assumir un sobrecost a la derrama, ja 

que és un fet que dificulta molt el pas de la maquinària per a la realització de 

les taques mecàniques i, en definitiva, la gestió de la Comunitat.   

 

El president presenta el sisè punt de l’ordre del dia: 

6è.- EXAMEN, APROVACIÓ O CENSURA DELS PRESSUPOSTOS DE TOTS ELS 

INGRESSOS, DESPESES I FINANCERS DE LA COMUNITAT PER A L’EXERCICI 

ECONÒMIC AGRÍCOLA ANUAL DE 2024, QUE COMENÇARÀ L’1 DE GENER I 

FINALITZARÀ EL 31 DE DESEMBRE (Art. 56 apartat segon). ESTABLIMENT 

DEL PERÍODE VOLUNTARI DE PAGAMENT DE DERRAMES (Art. 14) 

El president dóna la paraula a l’assessor extern, Quim Alastuey, que presenta 

els comptes.  

Comença pel capítol de despeses, per un import total de 5.062.170 € que, en 

el seu conjunt representen un 3,6% menys respecte als pressupostos de 

2023. L’integren, en primer lloc, les despeses de personal, de 2.565.226 €, on 
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s’ha tingut en compte l’aplicació d’un augment salarial del 3,5% a compte del 

conveni col·lectiu d’acord amb la variació anual de l’IPC, millores en 

complements de responsabilitat i un augment de la plantilla mitjana anual en 

2 treballadors.  

En segon lloc les despeses de proveïdors, de 1.791.635 €, el que representa 

una disminució de més de 300.000 € amb relació al pressupost de l’any 

anterior, principalment per la reducció de les despeses en electricitat i 

combustibles considerant que continuarem estalviant en el consum gràcies a 

les inversions que fem en eficiència energètica, i preveient una disminució de 

la despesa en manteniments per l’efecte positiu de les inversions en 

entubats.   

En tercer lloc, hi ha els interessos de crèdits -on es constata que continua la 

tendència d’augment dels tipus d’interès- de 57.617 €, l’impost de societats 

de 35.000 € i l’amortització econòmica de 612.692 €.  

En aquest punt, l’assessor extern presenta les inversions per a l’exercici 2024. 

Sense finançament i, per un import de  492.521 €, es faran inversions en 

Construccions (arranjament de la teulada del magatzem de Jesús i Maria); en 

Instal·lacions tècniques (entubat de regs i instal·lació d’una bomba nova a 

l’estació de Florensa); en Maquinària (compra d’una retro nova, una mini 

usada i un tractor usat a més d’un grup electrogen); en Vehicles (compra d’un 

furgó de càrrega usat i de 7 motocicletes per als regadors); en Utillatge 

(ferramentes i eines per al Taller, l’equip d’obres i les zones); en Mobiliari 

(escales d’emergència per al canal de conducció i les tres sèquies principals); 

en Equips i programes informàtics (software i hardware); i en Altres 

(ampliació de places d’aparcament i zona enjardinada a les instal·lacions de 

Deltebre). Amb finançament amb un préstec a 10 anys i, per un import de 

193.000 €, es farà una nova inversió en instal·lacions tècniques, 

concretament en plaques solars per a l’estació de bombament de la Pedrera, 

que a efectes reals no tindrà un cost per a la Comunitat ja que 

s’autofinançarà amb l’estalvi en llum de la instal·lació.  
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A continuació, l’assessor extern passa a comentar el capítol d’ingressos, per 

un import total de 3.183.130 €, provinents dels diferents cànons, convenis i 

contractes signats, a més de subvencions concedides. En conjunt representen 

un 1% més respecte als pressupostos del 2023, degut, principalment, a 

l’augment del cànon de conservació del Consorci d’Aigües de Tarragona (CAT) 

i a nous arrendaments com el de la primera planta del Palau Montagut, seu  

de la Comunitat a Tortosa. 

La suma del dèficit econòmic resultant i les necessitats financeres, dividida 

per la superfície total, que és de 43.567 jornals, dóna com a resultat 50,20 

€/jornal. Desglossada, aquesta quantitat inclou 27,80 € de despeses 

habituals, 17,90 € d’inversions, 2,00 € del crèdit del pla d’entubats i 2,50 € 

del crèdit de l’estació de bombament La Pedrera.  

La Junta de Govern proposa a l’Assemblea imposar una derrama de 50,00 

€/jornal, tant per a l’arrossar com per a l’horta. El cobrament de rebuts en 

període voluntari de la derrama es faria en dos pagaments, el primer de 

30,00 €/jornal el dia 28 de febrer de 2024 i el segon de 20,00 €/jornal el dia 

31 d’octubre de 2024. Tots els rebuts domiciliats en entitats financeres seran 

carregats als respectius comptes corrents i els que no estiguin domiciliats es 

podran fer efectius a les oficines de la Comunitat de Regants, tant de Tortosa 

com de Deltebre. Passada la data del període voluntari, un mes des de 

l’emissió del rebut corresponent, serà aplicat el recàrrec de demora previst a 

l’art. 14 de les Ordenances. 

Continua l’assessor extern informant de l’evolució de l’endeutament bancari 

i, en concret, dels préstecs per inversions corrents, amb una tendència a la 

baixa des de l’any 2022 en què es van demanar diversos préstecs per a 

maquinària, principalment perquè al 2024 les inversions s’afrontaran amb 

tresoreria de la pròpia Comunitat. I de la situació de les inversions totals de la 

Comunitat en actius sense tenir en compte el valor venal, és a dir, les obres 

que ens fa l’administració pública i que paga ella directament. Els dos últims 

exercicis són rècord en aquest tipus d’inversions, mentre que del 2017 al 
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2020 la xifra rondava els 600.000 €, l’any 2021 va ser d’1.045.000 € i l’any 

2022 es van superar els 1.100.000 €, essent l’esforç realment important.  

Finalment, l’assessor extern exposa la situació del deute de Regants 

Esquerra, S.L. del qual la Comunitat de Regants recupera 145.000 € anuals. 

En el seu inici, l’any 2005, el dèficit era de prop de 2,5 milions d’euros i ara 

queden 471.000 € per a amortitzar, que representa el 81%.  

S’obre un torn de paraula del qual fan ús: 

Joan Francesc Martínez pregunta si el préstec de Regants Esquerra, S.L. 

s’està tornant amb interessos. Fernando Sabaté li respon que no perquè com 

que al 2006 la societat estava quebrada i era propietat 100% de la Comunitat, 

el deute va haver de ser assumit com una pèrdua als balanços de la 

Comunitat i a partir de llavors, el que fa Regants, que es dedica només al 

lloguer de les instal·lacions, és destinar tot el que cobra en aquest concepte a 

tornar el préstec, el qual va ser a conseqüència d’una auditoria que va obligar 

a assumir aquest deute. Quim Alastuey, per la seva part, recorda que la 

societat és 100% participada per la Comunitat i que en el cas que el préstec 

fos amb interessos seria com si ens els estiguéssim cobrant a nosaltres 

mateixos i l’efecte seria neutre. Quan s’acabarà de pagar aquest préstec, ja 

decidirem què fem. 

Continua Joan Francesc Martínez fent referència a les despeses dels òrgans 

de govern, per un import de 62.100 €, i demana quin va ser l’import 

d’aquesta partida l’any anterior i que li diguin una cosa que hagin aconseguit, 

amb aquests diners, per a baixar la derrama dels comuners. Els comptables li 

contesten que 60.000 € i el president de la Comunitat li posa com a exemple 

la subvenció del PIGADE, promoguda per la Comunitat. Acaba Joan Francesc 

Martínez interpel·lant el president de la Junta sobre el motiu pel qual la 

Comunitat encara paga el crèdit de la Pedrera. 

Se sotmet a votació aquest punt i s’aprova amb el vot en contra de Joan 

Francesc Martínez.    
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El president presenta el setè punt de l’ordre del dia: 

7è.- TOT ALLÒ QUE CONVINGUI PER AL MILLOR APROFITAMENT DE LES 

AIGÜES I EL SEU TANCAMENT 

El president de la Junta de Govern, Fco. Javier Casanova, que exposa que 

sembla que la situació de l’embassament de Mequinensa està normalitzant-

se però, tot i això, la intenció és mantenir el Canal sempre obert per a les 

hortes i a la zona arrossera, obrir el Canal dels dies 1 al 5 i del 14 al 22 de 

desembre i del 8 al 13 de gener, prèvia petició, per si algú de les zones fondes 

vol fer algun colmateig.  

 

El president presenta el vuitè punt de l’ordre del dia: 

8è.- ALTES I BAIXES EN EL REG 

La secretària adjunta i responsable del Departament Jurídic, Eva Bertomeu, 

informa de la relació d’altes, baixes i rebaixes de reg aprovades en Junta de 

Govern, per ratificar en Junta General. 

Altes de reg  

EXP. REGANT CULTIU JORNALS 

2023/0527 FRANCH GALLIMO RICARDO ARROSSAR 2,71 

    

  
TOTAL 2,71 

 

Baixes de reg 

CODI REGANT CULTIU JORNALS 

2123 FRANCH AGRAMUNT JOSE HORTA 0,13 
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TOTAL 0,13 

 

Rebaixes de reg 

CODI REGANT CULTIU JORNALS 

0238 ARMENGOL ZAMORA CINTA ELENA ARROSSAR 2,14 

6616 COLOME SUBIRATS MARIA CINTA HORTA 0,47 

7552 COLOME AIXENDRI JUAN TOMAS HORTA 2,66 

7130 ROCA ENRIQUE RAMON JOSE HORTA 0,52 

    

  
TOTAL 5,79 

 

En tots els casos són per impossibilitat de reg o per edificacions, entrant dins 

dels supòsits establerts per a les baixes de reg.  

Se sotmet a votació aquest punt i s’aprova per unanimitat. 

 

El president presenta el novè punt de l’ordre del dia: 

9è.- PRECS I PREGUNTES 

Josep Caballé pregunta si s’han demanat subvencions a la Generalitat per les 

restriccions d’aigua com s’ha fet a altres zones com Lleida. Fco. Javier 

Casanova contesta que tot i que els Serveis Tècnics ho han estudiat, no s’han 

donat els condicionants per a poder-ho fer, ja que la retallada de la concessió 

hauria hagut de ser de més del 50% i s’haurien hagut de perdre les collites. 

Afegeix que quan a un sector amb les mateixes condicions de reg els 

paràmetres de producció són desiguals, no es pot atribuir al factor de l’aigua 

la disminució que s’hagi pogut produir en una explotació perquè hi ha altres 

factors, derivats de les pròpies decisions dels titulars de les explotacions, com 

el moment de la sembra, la quantitat de guano, la varietat de la llavor, ... 
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Recorda també que precisament avui en aquesta assemblea s’ha presentat 

una eina, com són els sanejaments, per a poder fer arròs a la vora de la mar. 

Josep Balagué pregunta per la previsió d’entubats a la zona de Camarles. Se li 

mostra la relació a la presentació i Fco. Javier Casanova diu que la partida 

prevista al pressupost per a les obres d’entubat és de 80.000 € però que la 

voluntat de la Junta és arribar al màxim possible i si les condicions són les 

òptimes així es farà.   

Amb relació a la intervenció de Josep Caballé, Albert Pons diu que hi ha un 

ens que és la Taula de la Sequera on està l’administració i el sector. En el 

tema de les indemnitzacions, s’està fent per sectors i s’ha començat per 

ordre d’afectació: els cereals d’hivern i la vinya ja han arribat a un acord i ara 

estem a les portes l’arròs. Segons el Departament, no s’ha pogut determinar 

la xifra perquè des dels Serveis Territorials no se’ls han passat les dades 

relatives a la merma de collita. Segurament, la quantitat que ens oferiran 

serà baixa i serà el moment de presentar al·legacions, recolzant-nos en les 

imatges del Sentinel per declarar quina ha estat la collita. Però no és feina de 

la Comunitat anar a demanar diners a la CHE, on ens trobarem una porta 

tancada, ja que no té res a veure amb les indemnitzacions. 

Continua Albert Pons preguntant per una partida del PIGADE relativa a la 

millora de canals estratègics i la creació de bypass de connexió del reg amb 

basses i badies. Fco. Javier Casanova respon que aquí, el que ens estan 

demanant per a aquests regs és que quan la Comunitat no fem ús de l’aigua 

tinguem capacitat, en lloc de descarregar als desaigües nostres, de fer-ho a la 

mar. Albert Pons pregunta si es pot garantir que només s’enviarà aigua quan 

nosaltres no la necessitarem. Fco. Javier Casanova reivindica que la defensa 

del Delta s’ha de fer des de la creació d’aliances al territori i donant-li la 

màxima importància a la gestió de l’aigua que fa la Comunitat. 

Josep Caballé fa referència a unes proves que s’estan fent a les platges de 

l’Ametlla i l’Ampolla per fixar la sorra amb les algues i pregunta si la 

Comunitat s’ha plantejat parlar amb els Ajuntaments i el Ministeri per a que 
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quan el llapó estigui sec se’l quedin ells amb aquesta finalitat i estalviar-nos, 

així, el cost de tractar-lo com a residu. Fco. Javier Casanova diu que es tindrà 

en compte, ja que caldrà buscar fórmules. 

Simon Pons pregunta si un canvi de cultiu estaria penalitzat. Fco. Javier 

Casanova li respon que ho desconeix, però creu que a nivell general tindria 

una gran complexitat.  

Francesc Martínez comunica que impugnarà davant la CHE l’acord de la Junta 

General Extraordinària celebrada el 2 d’agost de 2023 perquè no se li ha 

notificat la convocatòria des de la Comunitat. Eva Bertomeu li respon que si 

que se li ha enviat, per carta certificada, i que disposem del justificant 

corresponent de l’enviament.  

 

I no formulant-se cap més pregunta ni prec, la constància en acta de la qual 

es demani expressament, el president dóna per acabada la Junta General, 

essent les 20.45 hores, i agraint als presents la seva assistència. 

 

El President de la Comunitat            La Secretària de la Comunitat 

 

 

       Víctor Delsors Pomar                                            Laura Vilà Jordà 

 

En representació dels partícips assistents: 

 

 

Jesús Franch Bertomeu       Josep Castells Rovira        Ramon Bertomeu Franch 

 


